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Protokół 

z obrad Komisji wspólna Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

z dnia 26 października 2017 roku 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 14:00 

Zakończenie obrad – godz. 16:45 

 

Posiedzenie  rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich. 

Posiedzenie  otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński. 

W Komisji  uczestniczył: Wójt Gminy Błażej Konkol. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności poinformował, że brakuje Radnych: 

Jana Selki, Karola Kusaja. 

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy  wynosi 15 Radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

Omówienie materiałów XLII sesyjnych zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie zaplanowanej na dzień 

30 października 2017r.  

Kolejno odczytał porządek XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.  

1. Sprawy regulaminowe: 

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- Zatwierdzenie porządku obrad; 

- Przyjęcie protokołu z XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie. 

2. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy; 

3. Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2017 roku: 

a) Sprawozdanie Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego  Rady Gminy, 

b) Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych Rady Gminy, 

c) Sprawozdanie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Gminy,  

d) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje Pani 

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030  - 

referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych oraz 

informacji w sprawie podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Trąbki Wielkie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na rok 2018 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich - referuje Pan Błażej Konkol 

Wójt Gminy; 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Ks. Jana Pawła Aeltermanna w Mierzeszynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Ks. Jana Pawła Aeltermanna w Mierzeszynie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt 

Gminy; 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Marii Kownackiej w Kłodawie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii 

Kownackiej w Kłodawie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Zygmunta Bukowskiego w Czerniewie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Zygmunta Bukowskiego w Czerniewie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat za pomocą innego 

instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest  

pieniądz elektroniczny- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określania wysokości stawek opłaty od posiadania psów,  zasad 

ustalania terminów płatności oraz sposobu jej poboru - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia 

za inkaso - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych - 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

18. Interpelacje i zapytania radnych; 

19. Wystąpienia sołtysów; 

20. Wolne wnioski.  

 

Kolejno Radni przystąpili do omawiania poszczególnych punktów w/w porządku obrad. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych oraz 

informacji w sprawie podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy 

Trąbki Wielkie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

 

Wójt Gminy – poinformował, że Rada Gminy cyklicznie, raz w roku, uchwala wzór deklaracji podatkowych. 

Wzory deklaracji się nie zmieniły. Zmianie uległa jedynie podstawa prawna. Dodał, że mieszkaniec składa 

deklarację  tylko i wyłącznie w przypadku kiedy  nastąpi jakaś zmiana ze strony podatnika, w innym przypadku 

nie trzeba na nowo składać deklaracji podatkowej. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jakieś zapytania w kwestii tej uchwały. Brak pytań.   

Wójt Gminy zaproponował, aby pierwszej części omówić uchwały dotyczące kwestii podatkowych. 

Nie zgłoszono uwag do powyższej propozycji. 
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Wójt Gminy przedstawił Radnym propozycję poszczególnych stawek podatkowych – załącznik Nr 2 do 

protokołu. 

 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

W trakcie przedstawiania przez Wójta Gminy poszczególnych stawek podatku od nieruchomości położonych 

w Gminie Trąbki Wielkie wywiązała się dyskusja na temat proponowanej stawki podatku  - Od budynków lub 

jej części b) związana z prowadzeniem dział. gosp. oraz od bud. mieszk. lub ich części zajętych na 

prowadzenie działalności gospodar. w wysokości 20 zł.  Radni wspólnie w trakcie dyskusji ustalili, aby tę 

stawkę ustalić na kwotę  19 zł. Co do pozostałej propozycji stawek podatku od nieruchomości Rada nie wniosła 

uwag.  

• podatek rolny 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka -  zapytał o sposób wyliczenia podatku na „ha fizyczny”. 

W związku z powyższym zapytaniem, na posiedzenie poproszono pracownika merytorycznie zajmującego się 

naliczaniem podatku.  

Do posiedzenia dołączyła Pani Natalia Korth – Ostrowska - pracownik Urzędu Gminy, która kolejno 

wyjaśniła sposób obliczania podatku rolnego.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze pytania do pracownika. Pytań nie zgłoszono. 
 

/Pani Natalia Korth – Ostrowska – opuściła salę posiedzenia./ 

 

Ad 15 Podjęcie uchwały w sprawie określania wysokości stawek opłaty od posiadania psów,  zasad 

ustalania terminów płatności oraz sposobu jej poboru. 

 

Wójt Gminy - zaproponował roczną stawkę podatku w wysokości 35 złotych. 

 

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja w trakcie której Radna Wioleta Frydrych optuje, aby znieść w 

gminie ten podatek, aby w zamian za podatek za psa, wnieść dobrowolne datki na rzecz bezdomnych zwierząt. 

Wójt Gminy - zaproponował, że dla każdego sołtysa, zostaną przygotowane druki informacji dotyczącej  

możliwości zachipowania psa i w związku z tym, zwolnienie od podatku za psa. Druk tej informacji będzie 

można przekazać każdemu mieszkańcowi przy roznoszeniu podatku. 

Radna Wioleta Frydrych – przedstawiła problematyczne sytuacje z którymi jako sołtys styka się na co dzień, 

podczas zbierania podatku za psa. Kieruje do Wójta Gminy prośbę, aby w Gminie był rejestr psów 

zachipowanych. 

 

Wywiązała się dyskusja w trakcie której Wójt Gminy zadeklarował, że zostaną przygotowane dla 

mieszkańców do wypełnienia druki oświadczeń w sprawie zaczipowanego psa.  Jak sołtysi udadzą się z 

podatkiem za psa do mieszkańców, to pozostawią do wypełnienia druk takiego oświadczenia. 

Radna Wioleta Frydrych – po mimo propozycji Wójta, ponownie proponuje, aby znieść podatek za psa. 

Proponuje, aby w zamian  wnieść dobrowolne datki na rzecz bezdomnych psów. 
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Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował, aby poddać pod głosowanie, czy Rada Gminy jest za tym, aby 

w dalszym ciągu Gmina pobierała podatek za psa.  

Przystąpiono do przegłosowania propozycji.  

Zapytał, kto jest za pobieraniem podatku za psa.    

W głosowaniu udział bierze 13 Radnych. 

 

Głosowanie:      

  za   – 10 

 przeciw   – 3 

 wstrzymało się  – 0 

Radni Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów są za pobieraniem podatku od posiadanego 

psa.  

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że do każdej stawki z 

poprzedniego roku dodajemy kwotę wzrostu inflacji, czyli 2,3% . 

Nie zgłoszono uwag do powyższej propozycji. 

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 

Pani Zofia Gorzyńska – odczytała zmiany budżetu gminy na 2017 rok. W trakcie odczytywania uzasadnienia 

projektu uchwały radni zadawali pytania na które Skarbnik Gminy i Wójt Gminy na bieżąco udzielali 

wyjaśnień. 

Radny Michał Studziński – poruszył temat budowy kanalizacji w Pawłowie oraz wykupu od prywatnego 

właściciela terenu pod tę inwestycję. Proponuje, aby z właścicielem tych gruntów już teraz podjąć rozmowy 

w sprawie wykupu terenu. 

Radna Mariola Łabędzka – poruszyła temat potrzeby zabezpieczenia  środków na remont świetlicy w Błotni i 

w Klępinach. Zwróciła uwagę, że w ubiegłym roku był wniosek komisji Ekonomicznej i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gmin Trąbi Wielkie, aby Gmina z zaoszczędzonych środków na koniec 2016 roku 

zabezpieczyła środki na ten cel.  Podała, że środki nie zostały zabezpieczone i  w tym roku również nie planuje 

się  zabezpieczenia środków na ten cel. 

 

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja. Wójt Gminy przyznał, że rzeczywiście, należy zastanowić się nad 

budynkiem świetlicy w Klępinach. Kolejno poinformował, że Gmina nie uzyskała nowego pozwolenia na 

budowę oczyszczalni w Sobowidzu. Gmina przystąpi do drugiego konkursu na dofinansowanie do tej 

inwestycji w miesiącu listopadzie. Zaznaczył, że po uaktualnieniu tego projektu wartość tej inwestycji wzrosła 

do prawie 23 mln. złotych. W dalszej swojej wypowiedzi Wójt poinformował, że mimo takiego wzrostu 

planuje zaryzykować i wystąpić  o większe dofinansowanie. W ocenie Wójta, Gmina powinna otrzymać 95% 

punktów. Rozstrzygnięcie konkursu zaplanowano w pierwszym kwartale przyszłego roku.  

 

/Do posiedzenia dołączył Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Pan Karol Kozak/. 
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Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska – zgłosiła poprawki w projekcie uchwały.  

Radni nanieśli zmiany. 

 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030. 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy– uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Kolejno podała 

zmiany wysokości kwot, które radni nanieśli w swoich projektach uchwał. Przedmiotowe zmiany były 

konsekwencją  zmian budżetu gminy.  

 

Ad 7 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018. 

Wójt Gminy – poprosił o zreferowanie powyższej uchwały przez Pana Karola Kozaka Kierownika Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Trąbkach Wielkich.  

 

Pan Karol Kozak Kierownik – poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej wyszedł z 

założenia, aby tak gospodarzyć, aby cena wody i ścieków nie uległa zmianie. Podał, że cena wody i ścieków  

w porównaniu do roku ubiegłego była taka sama. Przedstawił przygotowaną kalkulację. 

Radny Adam Zarzycki – zwrócił uwagę, że w ubiegłym roku rozmawialiśmy, aby delikatnie podnieść cenę 

wody, aby nie przyszedł czas, że będziemy musieli od razu wprowadzić dużą podwyżkę.  Proponuje podnieść 

cenę wody o 0.15 gr. Prosi, aby jeszcze raz rozważyć ten temat. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał o Agencje Wodną, która będzie zajmowała się w przyszłości 

naliczaniem ceny wody. Zapytał jak będzie miała przelicznik.  

Wójt Gminy – poinformował, że nowa ustawa ma wejść w życie od 1 stycznia przyszłego roku. Dokładnie nie 

potrafił dzisiaj powiedzieć, jakim przelicznikiem będzie się kierowała. Na dzień dzisiejszy ustalamy ceny 

wody po staremu. W dalszej swojej wypowiedzi przyznał racje Radnemu Adamowi Zarzyckiemu informując, 

że Gminę będzie czekało poniesienie kosztów opłaty środowiskowej. 

 

W dalszej dyskusji Radni proponują, aby wodę pozostawić bez zmiany, natomiast stawkę za zbiorowe 

odprowadzenie ścieków podnieść o 1 zł.  - czyli stawka za ścieki 5.00 zł. netto – czyli 5.40 brutto. 

W pozostałych punktach, proporcjonalnie, w porównaniu do tej podwyżki - to 16% wzrostu kwoty netto. 

Kolejno wywiązała się dyskusja w sprawie ustalenia stawki za zrzut.  

Wspólnie ustalono, aby zrzut ścieków pozostawić bez zmiany. 

Wójt Gminy – zaproponował, aby Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM przeliczył na nowo wszystkie stawki 

do ceny ścieków netto 5,00 zł czyli o 16% do pozostałych propozycji. Cena zrzutu zostaje bez zmiany. 

  

Przewodniczący Rady Gminy zakończył na tym posiedzenie i podziękował wszystkim za czynny 

udział. 

 

Protokolant         Przewodniczący Rady Gminy 

Katarzyna Czyż                       Zbigniew Leszczyński 


